

| Referat fra møde med kredsbestyrelsen i kreds 7 | |
|---|--|
| 30. januar 2024 kl. 18.00 - 21.00 | |
| Sted | Ved møllen selskabslokaler, Dronningensgade 30, 4100 Ringsted |
| Deltagere fra HB og sekretariatet | Claus Lind Christensen (CLC), Karen Friis (KFR) og Hanne Smedegaard (HSM) |
| Deltagere fra kreds 7 bestyrelsen | Holger Christensen (HOC), Jens Klaus Jensen (JKJ), Torben Broløs (TOB), Ole Hansen (OLH), Bjarne Larsen (BJL), Poul Dissing Jensen (PDJ), Lars Egedal (LAE), Sonny Persson (SOP), Brian Elbæk (BEL), Mads Søholm Secher (MSS) og Marie-Louise Achton-Lyng (MMA) Afbud fra Jens Bitsch Larsen. |

Der var bestilt en platte, som blev indtaget ved starten af mødet.

Kl. 18.00 Dagsorden og referat

- 1. Valg af mødeleder og velkomst til de nye medlemmer**
CLC blev valgt som mødeleder, og deltagerne præsenterede sig.
- 2. Godkendelse af dagsorden**
Dagsordenen blev godkendt.
- 3. Kandidater til kredsformandsposten**
Der er aftalt møde i koordineringsgruppen bestående af SOP, TOB, HOC og MMA til den 17. januar. Der gives en status og drøftes, om der skal ske yderligere tiltag

MMA oplyste, at koordinationsgruppen havde holdt tre møder. Der er indkommet en indstilling til posten fra en kandidat, som koordinationsgruppen skal have møde med den 12. februar. Kandidaten havde sendt en præsentation til koordineringsgruppen, som blev læst op, men kandidaten ønsker, at navn og præsentation først offentliggøres, når vedkommende siger til, senest i forbindelse med udsendelse af endelig dagsorden den 20. februar.

Kandidaten er ikke kendt i DJ organisatoriske sammenhænge, hvilket forsamlingen tog til efterretning. Det blev aftalt, at evt. spørgsmål til kandidaten sendes til MMA forud for mødet 12. februar. Det blev endvidere aftalt, at kredsbestyrelsen fortsat skal arbejde på at finde kandidater.

- 4. HB-suppleant, opfølgning og status fra KB mødet i december 2023**
CLC havde modtaget skriftlig henvendelse fra Susanna Vang Møller, at hun havde valgt at trække sig som suppleant. CLC har aftalt at videregive begrundelsen efter dette møde. Kredsbestyrelsen står således uden HB-suppleant.

CLC oplyste, at hovedbestyrelsen har prøvet dette et par gange før hhv. i kreds 7 for år tilbage og i kreds 2, og havde gode erfaringer med i stedet at invitere en observatør fra den pågældende kredsbestyrelse til HB møderne.

- 5. Kredsbestyrelsen drøftede dernæst forskellige scenarier, udarbejdet af Mikala Høj Laursen ift. Valg af ny HB-suppleant, tidshorisont samt fordele og ulemper ved de forskellige scenarier.**

Scenarierne kort skitseret:

- 1) Der arbejdes på at finde en kandidat til valg på kredsårs mødet. Der skal i så fald indstilles kandidater til HB-suppleanten på alle de jægerårsmøder der endnu ikke har været afholdt. De jægerår, som har holdt jægerårsmøde bør kontaktes og spørges om de har kandidater til HB-suppleant, da kredsbestyrelsen blot kan offentliggøre evt. kandidater fra de jægerår, som allerede har afholdt jægerårsmøde. Der er et vist tidspres forbundet hermed af hensyn til offentliggørelse af den endelige dagsorden for kredsårs mødet.
- 2) Der kan indkaldes til ekstraordinære årsmøder i jægerår og ekstraordinært kredsårs møde med henblik på at gennemføre en almindelig proces for opstilling og valg af en HB-suppleant.
- 3) Valg af HB-suppleant venter til de ordinære årsmøder i jægerår og kreds i 2025. Ind til da benyttes muligheden for at stille med en observatør til hovedbestyrelsesmøderne.

HSM nævnte endvidere en uklarhed i vedtægterne med hensyn til valgperioden for HB-suppleanten, som p.t. muligvis kan tolkes som, at HB-suppleanten er på valg hvert år. Det har dog være kutyme at HB-suppleanten følger HB medlemmet mht. valgperiode, og emnet vil blive taget op på det kommende møde i Vedtægtsudvalget den 13. februar.

Der blev også gjort opmærksom på, at der kommer et forslag fra jægerrådet i Odsherred til repræsentantskabet om at HB-suppleanten skal vælges blandt kredsbestyrelsens medlemmer. Da forslaget først behandles på repræsentantskabsmødet i juni, vil en vedtagelse af forslaget først kunne få virkning efter repræsentantskabsmødet.

Kredsbestyrelsen konkluderede, dog ikke uden betænkelighed, at det er hensigtsmæssigt ikke at forcere et valg af HB-suppleant, når opgaven kan håndteres på anden vis i form af observatørpost, hvis det bliver nødvendigt. CLC bemærkede hertil at han ikke kan beslutte dette på vegne hovedbestyrelsen, men gerne argumentere for løsningen.

Det blev også bemærket, at modellen vil give mere tid til at vurdere arbejdsform og ro til opstillings- og valgprocessen. MMA står heller ikke uden mulighed for sparring på HB-dagsordnerne det næste år, da kredsformændene også får de lukkede dagsordner.

Beslutning:

Kredsbestyrelsen besluttede arbejde med en pragmatisk løsning ved brug af observatørpost frem til et valg af HB-suppleant til det ordinære kredsårs møde i 2025, medmindre der i mellemtiden opstår et særligt behov for at foretage valg.

6. Opfølgning på afholdte årsmøder i jægerårerne (enkelte holder først årsmøde i februar)

SOP, MMA og HSM modtager referaterne fra årsmøderne, og de bliver lagt på Jægerweb, hvor kredsbestyrelsen kan læse dem. MMA gav en kort intro til Jægerweb. SOP oplyste, at årsmøderne afvikles som de plejer uden de store udsving og gjorde opmærksom på udfordringen i, at 11% af kredsens medlemmer ikke får mulighed for at stille op til repræsentantskabet, da der enten ikke holdes årsmøde i deres jægerår eller der ikke er etableret jægerår i kommuner med DJ-foreninger. Det skal der følges op på. Sekretariatet vil gerne bidrage hertil som en del af forenings- og jægerårindsatsen.

Der er etableret et nyt jægerår i Rudersdal.

Forsamlingen drøftede nogle af årsagerne til manglende deltagelse i årsmøderne, hvor der fra flere sider gjort opmærksom på, at det er vanskeligt at finde årsmøderne på DJ's hjemmeside, hvortil KFR oplyste, at der er igangsat et arbejde med udvikling af en ny hjemmeside. Det blev også bemærket, at mailen til jægerårformændene med

praktik i forbindelse med årsmøderne enten skal sendes mere end én gang eller på anden vis være let tilgængelig, når de skal bruge oplysningerne.

Det blev foreslået at motivere til afholdelse af jægerrådsårsmøder og deltagelse heri ved kun at tildele jægerfora jagter til foreninger, der deltager i jægerrådets årsmøde.

Mht. forslag fremsat på årsmøderne var der kendskab til forslag fra Odsherred og Kalundborg. Fra Odsherred er der tale om forslag til ændringer af vedtægterne, og forslaget skal derfor skrives ind i den udsendte skabelon til formålet. SOP og OLH følger op på denne.

7. Planlægning af kredsmødet. Praktik og opgavefordeling:

KB gennemgik punkterne:

- Mødested, mødetidspunkt, bespisning:
Der er booket til 200 deltagere i Vallekilde-Hørve Kultur og Idrætscenter (VHKI). Prisen er 4.000 kr. for leje af hal og 145 kr. pr. person for 1 sandwich pr. person, 2 slags, halveret, Kaffe/te/postevand ad libitum og Personale på dagen + pris for øl/vand, som opgøres og afregnes efter mødet. Som bilag er vedlagt forslag fra VHIK til bordopstilling mv.
- Hvem indkalder jf. vedtægter
HSM udarbejder indkaldelse i foreningsmeddeleler med mail til kredsbestyrelsen
Mailen til kredsens medlemmer jf. vedtægterne sendes ud i lighed med varsling til jægerrådenes årsmøder.
- SOP modtager tilmeldingerne til kredsmødet og delegeretlisten
- Mødet starter med indskrivning kl. 18.00
- BEL står for står for teknik med PC og projektor
- Følgende kontrollerer og udleverer stemmesedler/mandatkort ved indgangen
Distrikt 1: HOC og OLH
Distrikt 2: BLJ og TOB
Distrikt 3: MSS og distriktet finder yderligere en kontrollør.
Distrikt 4: LAE og PDJ

Det blev endvidere aftalt, at HOC finder en person til at varetage registrering og udlevering af mandatkort og stemmesedler til de stemmeberettiget, der kommer efter mødestart.

- Mandatkort og stemmesedler
KB drøftede, om der er behov for farvede stemmesedler i lighed med tidligere år. SOP fandt det ikke nødvendigt med henvisning til DJ's nye vedtægter § 1, stk. 1.9. HSM udtrykte tvivl om denne tolkning. KB's konklusion blev, at der er brug for 200 stk. mandatkort og 200 stk. ensfarvede stemmesedler til brug for evt. formandsvalg mv.
- Der var opbakning fra til, at MMA byder velkommen.
- Forslag til dirigent og stemmetællere. KFR tilbød en central person som dirigent, betalt af DJ. Der var opbakning hertil med bemærkning om, at vedkommende skal klædes på til opgaven. Der blev ikke aftalt udpegning af stemmetællere.
- Formandens beretning
Der var enighed om, at der er tale om en beretning fra bestyrelsen. KB drøftede formen, og der var opbakning til en kort skriftlig beretning, som lægges på bordene.
Det blev aftalt, at SOP og LAE udarbejder et oplæg, som sendes til KB til

kommentering. Dirigenten gør opmærksom på, at beretningen er lagt på bordene og at deltagerne er velkomne til at stille spørgsmål hertil til KB. LAE rejser sig som den første og inddrager den øvrige kredsbestyrelse alt efter spørgsmålets indhold.

- KB pegede på HSM som referent.
- Regnskab for kreds 7. KFR fremlagde det foreløbige regnskab for kredsen, som viser, at kredsen har et rådighedsbeløb på 250.000, hvilket er grænsen for, hvad en kreds kan have til rådighed. PDJ og Jens Kjær gør det endelige regnskab færdigt, sender det til KB og gennemgår regnskabet på kredsårsmødet.
- Indkomne forslag fra Jægerrådene
Der er kommet nogle få forslag. Her blev gjort opmærksom på, at det er forslagsstillernes ansvar at motivere deres forslag på kredsårsmødet.
- Mødeforberedelse herunder taletid til DJ's formand (kandidater til valg af forbundsformand, hvis der skulle være andre end CLC der stiller op), taletid HB-medlem.
Det blev aftalt, at CLC, KFR og MMA får taletid, men opfordret til at gøre det kort for at give tid til dialog.
Der var enighed om, at dirigenten skal have i opdrag, at kun kandidaterne selv kan motivere sit kandidatur, fx til kredsformandsposten.
- BEL udarbejder et samlet powerpoint til mødet, inkl. regnskabet.

8. Beregning/fordeling af delegerede fra Kreds 7 til DJ's Repræsentantskab 2024

Orienteringen er sat på som selvstændigt punkt, da det skal overvejes, om der skal en beskrivelse af proceduren med i opdateringen af kredsens forretningsorden.

Bemærkninger på mødet

SOP redegjorde for de valgte principper for beregning og fordeling af pladser til de enkelte jægerråd. Principperne var anført i oversigten sendt til jægerrådsformændene. SOP kunne konstatere, at mange jægerråd er udfordret på at overholde vedtægterne omkring indstilling af kandidater til repræsentantskabet.

Der var ros til SOP for det store arbejde der lå til grund for de valgte principper med henblik på i videst mulig omfang at favne kredsen.

Det blev bemærket, at systemet til indberetning af jægerrådernes valg af repræsentanter og suppleanter sætter en u hensigtsmæssig begrænsning for tidligere praksis ift. håndtering af brug af suppleanter og udfyldning af pladser. F.eks. kan der kun anføres det antal suppleanter, som svarer til jægerrådets tildelte antal pladser til repræsentanter. Der blev her opfordret til, at har jægerrådene flere suppleanter end pladser, sender man en mail med de resterende suppleanter til SOP.

Der blev også rejst en udfordring i, at valgte repræsentanter ikke nødvendigvis ser sig nødsaget til at deltage i kredsårsmødet og formødet inden repræsentantskabsmødet, hvilket bør anses som en forpligtelse, når man modtager valg til DJ's repræsentantskab og det bør som minimum italesættes.

9. Opdatering af kredsens forretningsorden

Bjarne Larsen, Lars Egedal, Mikala Høj Laursen og Hanne Smedegaard har justeret teksten ud fra kommentarerne på kredsmødet den 12. december. Det reviderede udkast er vedlagt som bilag og der gives en kort gennemgang på mødet.

HSM gennemgik kort de foreslået justeringer, som var anført i det udsendte udkast til forretningsorden.

Der var opbakning til de foreslåede ændringer og yderligere enkelte kommentarer, herunder

- At det bør informeres om, at kreds 7 fremadrettet følger DJ's vedtægter vedrørende koordinatorene
- Pkt. 5.5 bør slettes da det samme står i pkt. 10.1 og 10.2.
- Der indføres et punkt med beskrivelse af principperne for tildeling af antal pladser til de enkelte jægerråd til repræsentantskabsmødet.
- Jens Bitsch Larsen havde forud for mødet sendt kommentarer til forretningsordenen primært med ønske om at få tilføjet nogle punkter omkring distriktsbestyrelsernes rolle og opgaver. Hertil blev henvist til kredsens tidligere vedtægter omkring distrikter. Heri er ikke nævnt egentlige distriktsbestyrelser, men et afsnit om distriktsopgaver. DJ's vedtægter ikke giver hjemmel til at indsætte et yderligere organisatorisk niveau mellem jægerråd og kreds i form af en distriktsbestyrelse og dennes rolle, men der kan indarbejdes et afsnit omkring de valgte kredsbestyrelsesmedlemmers opgaver i lighed med det anførte i den tidligere vedtægt. Det blev aftalt at indarbejde et afsnit herom.

HSM følger op sammen med BJL, LAE og Mikala Høj Laursen.

10. Stemmeret i jægerrådene

Ønske om drøftelse af principperne for medlemmers stemmeret i jægerrådene. Baggrunden for den ønskede drøftelse og de vedtægtsmæssige bestemmelser er uddybet i vedlagte bilag.

OLH oplyste, at der ikke er tale om et vedtægtsforslag til behandling på repræsentantskabsmødet. Det blev aftalt at udskyde en drøftelse heraf og i stedet sende forslaget videre til drøftelse i Vedtægtsudvalget.

11. Spørgsmål til K7 arbejdsgruppen

- Hvilken kompetence har man til at ændre på valgperiode i kreds 7, som er implementeret i 2013 i samarbejde med daværende HB-medlem Kirsten Skovsby og som er godkendt af systemet i år 2013?

KFR henviste til, at DJ's vedtægter har forrang for kredsens egne tidligere vedtægter, og DJ's vedtægter er udformet, så de kan rumme flest mulige kredse, men det er altid en mulighed at stille forslag til en vedtægtsændring.

- Hvorfor implementerer man ændringer i jægerrådene i 2023 uden og have disse implementeret overfor jægerrådene og ikke har opdateret håndbogen for Jægerrådene, som er udgave 2019?

KFR oplyste hertil, at en opdatering ikke er fortaget som følge af prioritering af opgaver. Håndbøgerne er nu fjernet fra hjemmesiden.

12. Orientering

- Distrikt 3 havde møde den 4. januar 2024. Referatet er lagt på kredsbestyrelsens hjemmeside på Jægerweb. Distrikt 3 har møde igen 18. januar.
- Orientering fra det fælles møde mellem hovedbestyrelsen og kredsformændene den 5. januar d.å.

- I forbindelse med godkendelse af DJ's budget for 2024 godkendte hovedbestyrelsen også en justering af retningslinjerne for foredrag i DJ. Retningslinjerne er her i januar sendt til kredsformændene og er vedlagt som bilag.
- Oversigt over uddannelsesmoduler i DJ. Vedlagte oversigten er udarbejdet for at gøre opmærksom på, at mange af uddannelsesmodulerne kan tages uafhængig af lederuddannelsen. Endvidere er der øget fokus på introduktionskurser for nye udvalgsmedlemmer og ønske om at få struktur på nogle online uddannelser.

Bemærkninger:

Der var flere kommentarer til de nye retningslinjer for tilbud om foredrag, primært med bekymring om, at den fastsatte grænse på 40 deltagere vil betyde færre foredrag lokalt, da det er vanskeligt at samle et så stort antal deltagere. Grænsen burde sættes ned til 20 eller der kunne i stedet tages højde for antal medlemmer i et lokalområde.

Der var anerkendelse af muligheden for webinarer, men anført, at det vigtigste er fortsat at mødes fysisk for at kunne etablere relationer.

CLC svarede til kommentarerne, at beslutningen om ændringen er taget ud fra en budgetmæssig tilgang.

13. Kommunikation - intet ud over referatet

14. Aftale om nyt fælles møde og KB møde

Der blev lavet en foreløbig aftale om den 19. februar, såfremt der er en formandskandidat, der skal præsenteres. I så fald vil det blive undersøgt om mødet kan holdes i HVIK.

15. Eventuelt

LAE efterlyste et punkt med information fra hovedbestyrelsen. Hertil blev svaret, at det har været vanskeligt at få plads hertil på de seneste dagsordner, men punktet skal med igen, når KB arbejdet kommer i alm. Gænge.

MMA gav en kort status på arbejdet omkring våbenloven.

Bilag, der var udsendt med dagsordnen:

- Oplæg til lokaleplan mv. til årsmøde
- Udkast til forretningsorden
- Uddybning af punkt 9 om stemmeret i jærgerrådene
- Uddrag af bilag til brug for uddybning af punkt 10 om valgperiode
- Retningslinjer for foredrag
- Oversigt over uddannelsesmoduler